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Mødeleder: Anne  
Referent: Morten 
Dagsorden 
 
 

 Beskrivelse 
1. Temapunkt: 

Folkeskoleforlig: 33 
initiativer 
 
Formål: 
Hvilket fokus vil vi 
gerne have i de 33 
initiativer på Beder 
Skole og i 
skolebestyrelsen 
 

Identificere, hvilke punkter vi vil arbejde med, og vi fordeler 
punkter til individuel forberedelse/fordybelse på arbejdsgruppens 
medlemmer 
 
Overvejelser til det kommende arbejde: 
Der er 7 – 8 punkter der kan berøre skolebestyrelses arbejde 
 
SB afventer evt beslutninger fra byrådet 
Vi følger processen og handler, når der kommer nyt fra politisk 
hold samt være opmærksomme på om vores forskellige 
interesseorganisationer skal have input fra os. 
 
Vi genkender overordnet Beder Skole organisering i flere af de 
nævnte punkter og initiativer  

2. Dagsorden 
 

Rammer for mødet  
▪ Valg af referent 
▪ Velkommen til Rikke – Rikke orienteres om de generelle 

arbejdsgange i SB arbejde og muligheder for indflydelse, 
årshjul for møder samt dagsorden og socialt arrangement 
mm 
Rikke er forældre til børn på 0. årgang og 5. årgang 
 

 
3. Orientering fra 

skoleledelsen 
 
Formål: 
Kort orientering om 
aktuelle områder. Ikke 
plads til diskussion. 
(Punkter der kræver 
mere, sættes på et 
kommende møde) 
 

▪ Økonomi 
 
Lars orienterer. Der er indgivet forventet regnskab – dette gøres 3 
gange årligt. Skolen forbruger pt lige lidt over budget - ca ½ mill. 
Da der er et akkumuleret overskud, kan dette  fint accepteres  
Går som forventet 
 
SFO økonomi – her vises også et lille underskud. Her er også et 
akkumuleret overskud, der skal formøbles  
 
 

▪ Kantinegård  
Begynder at tage form. Vi afventer pavillonen. Forventeligt er  
byggeriet er færdigt inden sommerferien.  

▪ Nye pædagogiske ledere 
Vi glæder os til at 2 nye pædagogiske ledere starter her på Beder 
den 1.11.  

▪ Medarbejderstatus 
En enkelt udskiftning i stillingen som  skolepædagog i indskolingen 
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▪ Aarhus Kommunes budgetforlig 
Der er tilfaldet 50 mill til forvaltning ude på de enkelte skoler 
Der ud over: 
50 mill over 3 år til Bredere Børnefællesskaber, inklusion, 
mellemformer o.lign 
50 mill over 3 år – som omfordeling i Børn og Unge fritid, 
dagtilbud og administration – uafklaret hvad skolerne skal bruge 
disse midler til. 
Der er endnu ikke aftalt en fordelingsnøgle. Men der kommer en 
større pulje Beder Skole skal formidle 
 
Budgettildelingsmodellen er endnu ikke justeret for det generelle 
underskud på det specialiserede område. 
Beder ligger pt stadig lavt på andelen af elever, vi har segregeret til 
specialklasser 
 

▪ Ophævelse af søskendegaranti 
Indbefatter at familier til børn uden fra distriktet er ikke garanteret 
optag. Der vil være fortrinsret.  
 

▪ - 
▪ - 

 
4. Beslutninger/ 

Kvalificeringer af 
beslutninger og evt. 
beslutninger om videre 
processer 
 
Formål: 
Punktet skal munde ud 
i konkrete anbefalinger 
fra skolebestyrelsen og 
i eventuelle 
handlingsplaner og 
nedsættelse af 
arbejdsgrupper fra 
skolebestyrelsen. 
Det er afsat tid til 
kvalificering 

 

Henvendelse vedrørende ”blå mandag” 
 
Forslaget behandles.  
Lars gør opmærksom på at dette ikke er skolebestyrelses 
beslutning, men SB kan rådgive. Der er ikke lovgivningsmæssigt 
belæg for at suspendere undervisningen på dette grundlag. 
Klasseteam kan opfordres til at forlægge undervisningen. Fx som en 
del af en længere dag med udflugt.  
Anne sender svar til forældrene 
 
Berlinturen 
 
Lejrskolen på 9.årgang. SB har besluttet, at der er øget 
forældrebetaling med mulighed for hjælp til familier, der måtte 
have behov for dette. Alle elever skal have mulighed for at deltage 
Turen er steget 300 kr grundet inflation og øgende omkostninger 
 
Skole og Forældre Aarhus  
Temamøde og den 7.11. Man kan selv tilmelde sig.  
Generalforsamling den 23.11 
Som medlem af SB kan men melde sig ind i Skole og Forældre. SB 
har 2 pladser som delegerede til årsmøde for Skole og Forældre 
 
Pjece til forældreråd, Beder Skole 
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Skal have præg af en  mere uformel form – mere som en 
inspirationspjece og idekatalog, med fokus på de sociale 
arrangementer 
Opgaven består først og fremmest i  at lave sociale arrangementer 
for børn og forældre. Husk det er alle forældre der har ansvaret for 
klassens trivsel. 
Det forventes ikke at klasseforældrerådet repræsenterer enkelte 
forældre.  
Brian laver nyt blødt udkast 
 

5. Ordet er frit 
 
Formål: 
At alle medlemmer har 
mulighed for at 
orientere om evt. 
henvendelser eller 
andet af relevans for 
bestyrelsen 

 

 
Mad 
 
SB er velkommen fredag den 1.11 kl 11.30 og være med til byde de 
nye ledere velkommen 
 
Opfordring til at Lars fortæller den gode historie om de tilførte 
midler til Beder Skole -at der er midler at gøre med og folkeskolen 
prioriteres i omfordeling af ressourcer.  

6. Skal UVM og 
sundhedsstyrelsens nye 
anbefalinger for 
skærmbrug kobles på 
princippet for digital 
dannelse, 
kommunikation og 
trivsel for på Beder 
Skole 
 
Formål: At blive enige 
om, om der er 
anledning til 
opdatering af 
nærværende princip 
(og evt. andre 
principper) 
 

Princip for digital dannelse, kommunikation og trivsel – 
Genbesøges med UVM’s og sundhedsstyrelsens anbefalinger og 
med inddragelse af de forskellige grupperinger inden for temaet 
 
 
Anbefalinger fra UVM er godt indeholdt i princippet og udformet så 
der er mulighed for, at klasseteam og afdelinger selv kan definere 
arbejdet med og brug af digitale midler. 
 
Der kan henvises til anbefalingerne fra UVM i princippet 
Digitale remedier i undervisning 
 
Fra anbefalingerne – punkt 12”…brug af skærme skal på 
dagsordenen for den pædagogiske udvikling”  Det kan være en gang 
årligt på teammøder med didaktiske refleksioner 
 
 
 
Obs på hvordan nye og nyuddannede lærere bliver gjort bekendte 
med princippet – fx brug af CFU 
 
 
 

7. Princip 
 

Formål: 
Fælles drøftelse af de 3 
principper med henblik 

▪ Princip for undervisningens organisering 

Lars og Morten kvalificerer forslaget og fremlægger til 

decembermødet 
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på at kunne vedtage 
det endeligt på 
næstkommende 
bestyrelsesmøde 
 

 
 

▪ Princip for skolens madordning 
 
Arbejdsgruppen genbesøger teksten og kommer med nyt udkast på 
november mødet – herunder hvad der er lovpligtigt samt ønsket om 
at have et princip for hvordan vi har en kantine på Beder Skole 
 
Kunne det hedde ”princip for skolens madkultur” 
 

▪ Princip for frivillige voksne i undervisningen 

Princippet er beskrevet i princippet for skolens samarbejde med 

lokalsamfundet, forening og kulturliv samt musik -og 

ungdomsskolen 
 

▪ Princip for voksnes deltagelse i undervisningen: Bortfalder 
jf. afklaring fra B&U 

 
8. Fællesmøde med SFO 

og forældre 
 
Formål: 
Fælles drøftelse af, 
hvilket udbytte der skal 
være af fællesmødet i 
december, hvor temaet 
er trivslen på Beder 
Skole og efterfølgende 
udarbejdelse af 
dagsorden 
 

▪ Dagsorden og fordeling af opgaver 

Fællesmøde den 12.12  
Emnet er elevernes trivsel på Beder Skole. Baggrund er 
trivselsundersøgelsen 4 – 9 klasse 
 
Hvordan vil vi involvere eleverne i at trivslen kan bedres? 
 
 
Benytte data fra dialogmødet med fokus på hvad der er en god 
skoledag for eleverne 
 
Børn og unge byrådet har 10 anbefalinger vi kan tage udgangspunkt 
i 
 

- Elevrådet har engageret sig, og Jakob og Anne afholder 
formøde med 3 elevrådsrepræsentanter inden 
fællesmødet i december og drøfter trivsel (herunder 
kortere pauser) 

 

Elevrådet får mulighed for at forberede deres ideer for en bedre 

skoledag. Lave fokusgruppe med elever fra forskellige årgange 

Hvad kan gøre en positiv forskel for elevernes skoledag 

 

Mette, ny pædagogisk leder kan inddrages for processen 

 
 
Hvordan får vi 4. og 5. årgang perspektiver med 

 

Hvordan støtter SFO´en op? 
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Hvad mener elever på Beder Skole når de mener undervisningen er 
kedelig 
 
Hvilken time i dag har været den bedste og hvorfor? 
 

9. Punkter til kommende 
møder 
 
Formål: 
Hvad skal prioriteres 
til de kommende 
møder? 
 

- Trivselsundersøgelsen 
- Skolebestyrelsens årsberetning 
- Opfølgning på om de kortere pauser fx om det medfører, at 

elever ikke når at spise i pauserne, og om der er mere 
kvalitet i legene i pauserne (Inkorporeres i vores fælles 
drøftelser med elevrådet og SFO-forældrerådet til 
fællesmødet). Ønske om tilbagemeldinger fra skolens 
medarbejdere. 

- Tilbagemelding fra NEST erfaringsopsamling på mødet i 
november. PPR deltager. Beskrivelse om NEST på 
hjemmesiden skal opdateres – hvem gør det? 

- Opfølgning på visitering til NEST 

- Princip for digital dannelse drøftes med fokus på Mobil politik og 

skærmfri pauser  

- Princip for undervisning organisering 

- Princip for skolens kantine 

- Dato for socialt arrangement  
 

10. Eventuelt  
 
Formål: 
Er der noget, der ikke 
er blevet nævnt, som er 
vigtigt? 

 

 

 


